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Protokół Nr  32/2013 
ze wspólnego  posiedzenia wszystkich stałych komisji Rady Gminy Ryjewo   

z  dnia  18 czerwca  2013 roku  
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 
 

1. Pan Józef Gutowski                - Wójt Gminy  
2. Pan Sławomir Słupczyński     - Z-ca Wójta Gminy Ryjewo 
3. Pani Małgorzata Zdunek         - Skarbnik Gminy 
4. Pani Małgorzata Kubic           - Sekretarz Gminy 
5. Pani Dorota Czerkies              - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy  

 
Posiedzenie poprowadziła Przewodnicząca Komisji ds. budżetu, która powitała zebranych na 
posiedzeniu oraz przedstawiła tematykę obrad. 

 
Tematyka posiedzenia: 
 

1. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 2012.  
2. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 
3. Sprawy bieżące. 

 
Ad.1. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2012 rok. 
 
Pan Józef Gutowski: Dochody Gminy  zaplanowane w kwocie 17.030.069,01 zł wykonano w 
wysokości  16.688.005,44 zł,  co stanowi 98,0 %.  Dochody uzyskano z tytułu: 
− dochodów własnych ( z podatków i majątku gminy)  2.730.132,09 zł 
− udziałów w podatkach dochod. Budżetu państwa   1.456.468,30 zł 
− dotacji celowych  3.683.692,79 zł 
− subwencji ogólnych  8.627.622,00 zł 
− środków na dofinansowanie zadań własnych gminy  pozyskanych z innych źródeł                                               

190.090,26 zł   
   

Głównym źródłem dochodów gminy 2012 roku były subwencje ogólne stanowiące  51,7% 
udziału w dochodach gminy, kolejnym dotacje celowe, których udział w dochodach gminy 
wynosił 22,1 % oraz dochody własne gminy 16,4 %. Subwencje oraz dotacje celowe wpływały 
na konto gminy w sposób terminowy, zgodnie z przyjętym planem. Plan dochodów własnych  
wykonano w wysokości 95,9 %, uzyskując środki na kwotę 2.730.132,09 zł. Najwyższe 
dochody w ramach dochodów własnych uzyskano z następujących źródeł: 
− Podatku od nieruchomości na kwotę 1.178.726,29 zł, co stanowi 7,1% udziału w dochodach 

gminy  
− Podatku rolnego na kwotę  911.205,14 zł,  stanowiącą 5,5%  udziału w dochodach gminy. 
 
Stan zaległości w podatkach lokalnych  na 30.06.2012 roku  przedstawia się następująco: 
1. w podatku od nieruchomości  360.374,89 
2. w podatku  rolnym  106.575,97    
3. w podatku od środków transportowych  39.264,89 
4. w podatku leśnym  346,80 
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Wydatki Gminy  zaplanowane w kwocie 16.747.081,01 zł wykonano w wysokości   
16.171.092,17 zł,  tj. w  96,6 %. Na  wydatki bieżące wydatkowano kwotę 15.993.622,44 zł  tj. 
96,7 %  planu, a na wydatki majątkowe 177.469,73 zł tj. 80,6% planu. W ramach wydatków 
bieżących środki przeznaczono na finansowanie działalności 5 jednostek budżetowych gminy 
w tym:           
                                                            
1. Szkoły Podstawowej w Ryjewie na kwotę  3.483.260,48 zł, 
2. Szkoły Podstawowej w Straszewie  na kwotę  1.081.185,01 zł, 
3. Gimnazjum w Ryjewie na kwotę  1.460.818,20 zł, 
4. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie na kwotę  4.198.181,87 zł. 
5. Urzędu Gminy w Ryjewie na kwotę  1.666.392,08 zł.  

 
Przekazano dotacje: 
1. przedmiotową dla Zakładu Budżetowego  realizującego zadania z zakresu gospodarki 

wodociągowo-kanalizacyjnej gminy w wysokości  125.379,89 zł,           
2. celowe na realizację zadań gminy zleconych jednostkom spoza sektora finansów 

publicznych w wysokości  120.000,00 zł, 
3. podmiotowe dla samorządowych instytucji kultury na kwotę  479.991,00 zł,  
4. podmiotową dla niepublicznego przedszkola „ Maluszek „ w Ryjewie  na kwotę  

404.015,08 zł. 
Razem dotacje udzielone z budżetu gminy  wynoszą 1.129.385,97 zł,  co stanowi 7,1 % 
wydatków bieżących gminy. Na pomoc finansową na rzecz innych jednostek samorządu 
terytorialnego przekazano kwotę  32.535,00 zł. Ponadto ponoszono wszystkie inne wydatki  
określone w ustawie o samorządzie gminnym, jako wydatki własne gminy. Przychody Gminy 
zaplanowano w wysokości 1.719.803,00 zł, wykonano w  100,0 %  w tym z tytułu 
zaciągniętego: 
- kredytu    1.695.434,00zł, 
- pożyczki       24.369,00zł 

 
Rozchody Gminy zaplanowano w wysokości  2.002.791,00 zł, wykonano w  93,9 % tj. w 
kwocie  1.879.850,00 zł. Rozchody dotyczą spłat zaciągniętych  pożyczek i kredytów  zgodnie 
z umowami zawartymi z bankami. Nie spłacono pożyczki na wyprzedzające finansowanie 
zadania realizowanego z udziałem środków europejskich z powodu nie rozliczenia (do dnia 
31.12.2012r.) zadania przez organa przyznające dotację. Wynik Finansowy Gminy  na 
31.12.2012 roku występuje nadwyżka budżetowa  Gminy w wysokości  516.913,27zł. 
Nadwyżkę przeznaczono na spłatę zaciągniętych kredytów w wysokości 160.047,00zł 
pozostała kwota 356.866,27zł stanowi wolne środki  na koniec roku. Zadłużenie gminy z tytułu 
zaciągniętych pożyczek i kredytów wynosi 8.015.168,- zł. Wszystkie zobowiązania gminy 
dotyczące zaciągniętych kredytów spłacane są zgodnie z zawartymi umowami.  
 
Gmina  posiada należności wymagalne na dzień 31.12.2012roku w wysokości 1.294.442,12.   
Należności te powstały z tytułów: 
 
- dostaw usług dla ludności świadczonych przez Zakład Budżetowy „Pomezania” w   

likwidacji  w Ryjewie w wysokości  137.908,64 zł ,oraz w Zespole Szkół w Ryjewie w 
wysokości 1.549,29 

- wypłat  zaliczek i funduszu alimentacyjnego  580.995,75 zł,  
- zaległości w podatkach i opłatach oraz pozostałych dochodach gminy na kwotę     573.988,44 

zł. 
Gmina nie posiada zobowiązań wymagalnych na dzień 31.12.2012r.  
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Przewodnicząca obrad:: Gdyby udało się ściągnąć zaległości z podatków i opłat, które 
stanowią ogromne kwoty, ponad 137 tyś. zł, są to zaległości po zlikwidowanym Zakładzie 
Budżetowym „Pomezania”, to mielibyśmy pieniądze na wkład własny na realizację inwestycji. 
Widzimy, że w wielu pozycjach budżetu wykonanie jest w granicach 100%, ale są tez takie 
pozycje gdzie wykonanie jest bardzo małe.  
 
Pani Małgorzata Zdunek: W niektórych pozycjach wykonania, jeżeli chodzi o dochody nie 
zrealizowaliśmy planu, ale związane jest to w dużej mierze z tym, że są to pozycje które 
dotyczą dochodów które trudno zaplanować, bo nigdy nie wiemy ile w roku mieszkańcy 
dokonają np. czynności cywilnoprawnych od których wpływa podatek. Jeżeli chodzi o 
windykację to Urząd przeprowadza ją właściwie. Po każdej racie płatnej wystawiane jest 
upomnienie a w przypadku braku reakcji na upomnienie kierowany jest tytuł wykonawczy do 
komornika. Reszta jest sprawa komornika. Jeśli jest możliwość ściągnięcia zaległości to kwoty 
te wpływają do urzędu. Jeżeli chodzi o wykonanie dochodów to w podatku rolnym  uzyskano 
zaległości dlatego plan jest wyższy niż zakładano. Również dochody ze sprzedaży majątku 
gminy są niskie z uwagi na fakt, że nie ma zapotrzebowania na zakup działek.  
 
Radny Jan Koczara: W wydatkach nie zrealizowana została inwestycja budowy wodociągu w 
Pułkowicach i Borowym Młynie. Z czym jest to związane? 
 
Pani Małgorzata Zdunek: W tym roku dokończono dopiero projekt sieci dlatego za ten 
projekt zapłaciliśmy dopiero w tym roku. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Mamy projekt sieci wodociągowej oraz pozwolenie na budowę 
jednak w wyniku odwołań jednej z mieszkanek Pułkowic nie mogliśmy złożyć wniosku do 
PROW o dofinansowanie tej inwestycji w terminie. Szukamy teraz innych możliwości 
pozyskania środków na ten cel, ale wiążą się one z dużo większymi kosztami. Zastanawiamy 
się również nad tym, by wykonać tą sieć bez pozyskiwania środków, ale musimy się nad tym 
bardzo mocno zastanowić. Wiemy, że nie mamy zbyt dużo czasu, bo mieszkańcy z tych 
terenów mają duży problem z wodą.   
 
Radny Jerzy Paradowski: Wchodząc do Urzędu można zauważyć na tablicy ogłoszeń listę 
przedsiębiorstw, którym  umorzono podatek. Wczytując się w tą listę zauważyłem, że są tam 
osoby które nie zasłużyły na to by móc takie umorzenie otrzymać. Jest min. Kółko Rolnicze ze 
Straszewa z którym jakiś czas temu mieliśmy spotkanie i wydaje mi się, że nie zasłużyło ono 
na to umorzenie.  
 
Pan Sławomir Słupczyński: Lista ta dotyczy pomocy de minimis czyli nie tylko  umorzeń, ale 
również odroczeń czy rozłożenia na raty.  
 
 Radny Jerzy Paradowski: Akurat sytuacja o której mówię dotyczy umorzenia. 
 
Przewodnicząca obrad: Dużo mówiliśmy o potrzebie melioracji a widzimy, że budżet w tym 
dziale wykonano tylko w 60%.  
 
Pan Sławomir Słupczyński: Zadania związane z melioracją rozpisane są w kilku punktach 
budżetu. Wykonanie jest mniejsze niż planowane z uwagi na to, że w trakcie roku 
przenosiliśmy środki z melioracji na wywiezienie psów z Jałowca do schroniska.     
 
Przewodnicząca obrad: Również zakup pospółki nie został zrealizowany w 100%? 
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Pan Sławomir Słupczyński: Związane jest to z tym, że środki przeniesiono na odśnieżanie, 
które nas w tym roku zaskoczyło. Ponadto środki z zakupu pospółki przeznaczono na zapłatę 
za naprawy bieżące dróg.  
 
Przewodniczący Rady: Wykonanie budżetu zazwyczaj oscyluje w granicach 100%, ale 
zawsze wystąpi jakaś sytuacja, która spowoduje, że nie da się wykonać budżetu w 100%. 
Ważne jest to, że nie ma w budżecie nieuzasadnionych wydatków. O wszystkich wydatkach 
informował nas Pan Wójt i Pani Skarbnik, dokonując przeniesień w ciągu roku.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali wykonanie budżetu gminy za rok 2012.  
 
Ad.2. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 
 
 - Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2012 przedstawił Pan 
Kazimierz Zima Przewodniczący Rady, który poinformował, iż Regionalna Izba 
Obrachunkowa przedstawiła podobnie jak Komisja Rewizyjna pozytywną opinie z wykonania 
budżetu za 2012 rok w związku z powyższym przygotowano uchwałę o przyjęciu 
sprawozdania z wykonania budżetu.   
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
 
 
-  Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo przedstawił 
Pan Kazimierz Zima Przewodniczący Rady, który poinformował, iż Komisja Rewizyjna po 
rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu wystawiła pozytywną opinię oraz złożyła do 
Rady wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo z tytułu wykonania budżetu 
za rok 2012. 
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
 
  - Projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w treści Uchwały Nr XXIII/180/08 Rady 
Gminy Ryjewo z dnia 30 września 2008 roku w sprawie zwolnień od podatku od 
nieruchomości dla przedsiębiorców na tworzenie nowych miejsc pracy związanych z daną 
inwestycją oraz realizujące nowe inwestycje na terenie Gminy Ryjewo w ramach pomocy de 
minimis przedstawił Pan Sławomir Słupczyński, który poinformował, iż  uchwała dotyczy 
zwolnienia od podatku przedsiębiorców, którzy utworzą na terenie gminy nowe miejsca pracy. 
W zależności od tego ile nowych miejsc pracy utworzą zwolnienie może obejmować od trzech 
do pięciu lat oraz po upływie tego okresu, przedsiębiorca tworząc nowe miejsca pracy uzyskuje 
zwolnienie od podatku w wysokości 10% rocznego podatku  za każde nowo utworzone miejsce 
pracy, przez okres pięciu lat przy czym nie może być ono jednak wyższe w każdym roku niż 
60% wysokości rocznego podatku od nieruchomości.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
 
- Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania przedstawiła Pani 
Małgorzata Kubic, która poinformował, iż poprzednią uchwałę uchyliła Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Gdańsku z uwagi na zapis, „iż dotacji udziela się na podstawie danych z 
publicznego przedszkola z terenu powiatu kwidzyńskiego”  a według Regionalnej Izby 
Obrachunkowej powinna być wskazana konkretna z gminy, granicząca z gminą Ryjewo. Po 
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przeanalizowaniu kosztów wybraliśmy najtańszą gminę Mikołajki Pomorskie. Koszt na jedno 
dziecko będzie wynosił teraz 327,55 zł. 
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
 
- Projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych przedstawił Pan Józef Gutowski, który 
poinformował, iż zmianie ulegają stawki za 1 m3 wywóz odpadów komunalnych za oraz 
odpadów ciekłych za 1m3.    
 
Przewodnicząca obrad: Mieszkańcy zgodnie z regulaminem musza ponosić opłaty zgodnie ze 
złożoną deklaracją, więc kogo dotyczy ta uchwała, przedsiębiorstw? 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Uchwała, ta dotyczy przedsiębiorstw. Ustawa o gospodarce 
odpadami obliguje nas do tego, by zapewnić zastępczy wywóz odpadów w przypadku gdy 
przedsiębiorca nie będzie miał podpisanej umowy na wywóz i ustalić górne stawki opłaty za 
taki wywóz.  
 
Przewodnicząca obrad: Ale nie każdy przedsiębiorca wytwarza odpady. Są firmy 
jednoosobowe, które nie maja produkcji i tak naprawdę te odpady, które maja to można 
wyrzucać do odpadów z gospodarstwa domowego? 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Owszem jest mnóstwo firm jednoosobowych, ale niestety ustawa 
nakazuje każdemu przedsiębiorcy na podpisanie umowy z firmą wywożącą odpady. Jeżeli 
takiej umowy nie będzie my musimy zapewnić wywóz zastępczy i wtedy obciążyć tymi 
stawkami, które ustaliliśmy w tej uchwale.   
 
Radni Jerzy Paradowski: A jak będzie wyglądała sprawa z odpadami ulicznymi. Kto będzie 
zajmował się ich wywozem? 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Pół roku temu odbył się przetarg na wywóz odpadów z koszy 
ulicznych i wygrała go firma PUS, która przez najbliższe dwa lata będzie odbierała odpady z 
koszy.  
 
Radny Jerzy Paradowski: Czemu na plastiki nie postawimy dużych kontenerów tak jak to 
kiedyś było? 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Niestety były miejscowości w których do kontenerów na 
segregacje były podrzucane inne odpady dlatego z tego rozwiązania zrezygnowaliśmy. Firma, 
która będzie wywozić odpady komunalne będzie tak jak do tej pory wywozić odpady 
segregowane wystawiane przez mieszkańców w workach. 
  
Przewodniczący Rady:  Podpisana została umowa z firmą SITA na wywóz odpadów 
zmieszanych i segregowanych, z uwagi na fakt, iż jest to firma zewnętrzna musimy się 
przygotować na to, że będą problemy techniczne z odbiorem, bo firma ta nie zna terenu i 
trudno będzie jej dotrzeć do wielu miejsc. Jest to potężna firma, która z informacji jakie 
posiadamy będzie najprawdopodobniej obsługiwać ¼ województwa, co dodatkowo może 
spowodować chaos. Musimy się uzbroić w cierpliwość i liczyć się z tym, że pierwszy miesiąc 
nie będzie łatwy.  
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Pan Sławomir Słupczyński: Zgodnie z podpisaną umową firma ma do 1 lipca dostarczyć 
mieszkańcom harmonogram wywozu odpadów oraz worki na odpady segregowane. W umowie 
zawarliśmy zapis dotyczący kar za niezgodne z umową wykonywanie usługi począwszy od 
niedostarczenia harmonogramów na czas.  
 
Przewodniczący Rady: Kiedy będzie można kupić pojemniki, bo osobom które miały 
dzierżawione pojemniki z np. PUS-u wraz z ostatnim wywozem je zabrano.  
  
Pan Sławomir Słupczyński: Będzie możliwość wydzierżawienia bądź kupna od firmy 
pojemników. Na odpady segregowane będą worki.  
 
Radny Jerzy Paradowski: A jak wygląda sytuacja z budową PSZOK-u, bo ma być czynny od 
1 lipca a nic konkretnie nie wiadomo. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: W ustawie jest wyraźnie napisane, że PSZOK ma być 
utrzymywany z opłat za odpady, więc trudno jest wybudować coś, na co jeszcze nie ma 
środków. Mamy przygotowany projekt, czekamy na dokumentację ze Starostwa, ale 
najprawdopodobniej PSZOK czynny będzie dopiero od września.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
 
- Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
Powiatowi Kwidzyńskiemu na realizację zadania pn. ,,Wspomaganie umiejętności 
porozumiewania się - likwidacja barier w komunikowaniu się dzieci i młodzieży 
niepełnosprawnych lub zagrożonych niepełnosprawnością i ich rodziców z terenu powiatu 
kwidzyńskiego” przedstawiła Pani Małgorzata Zdunek, która poinformowała, że dotyczy 
wsparcia rehabilitacji dzieci niepełnosprawnych terenu naszej gminy.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
 
- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013 przedstawiła Pani 
Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy, która poinformowała, iż zmiany dotyczą przeniesienia 
między działami zadań związanych z gospodarką odpadami. Jest to sugestia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. 
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
 
Ad.3. Sprawy bieżące. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Do Urzędu wpłynęło piec podań dotyczących kupna gminnych 
działek: 

1) Pan Andrzej Brzeski zwrócił się z wnioskiem o kupno dzierżawionej do tej pory działki 
nr 332/5 oraz część działki 332/9 (w celu wyrównania granicy z działka 
wnioskodawcy) położonych w Straszewie; 
- Radni wyrazili zgodę na sprzedaż w/w/ działek. 

2) Pan Tomasz Żyłka złożył wniosek o kupno działku nr 398/2 położonej w Benowie pod 
budownictwo jednorodzinne; 
- Radni wyrazili zgodę na sprzedaż działki.  

3) Pani Małgorzata Marschalkowska po raz kolejny złożyła wniosek o sprzedaż części 
działki nr 62/2 położonej w Jarzębinie. Poprzednie podanie Rada oceniła negatywnie. 
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Pani Marschalkowska wniosku jedynie o część działki, która dzierżawi na utworzenie 
przydomowego ogródka; 
- Radni wyrazili zgodę na sprzedaż działki. 

4) Pani Grażyna Plewako wystąpiła z wnioskiem o wykupienie przez gminę części działki 
nr 381/1, która jest własnością wnioskującej a przez którą w części według geodety 
wynajętego przez panią Plewako, przechodzi droga gminna w miejscowości Straszewo. 
Chcemy to sprawdzić jeszcze raz bo wydaje nam się, że geodeta wynajęty przez Panią 
Plewako popełnił błąd; 
- Radni nie wyrazili zgody na  wykup przez gminę działki nr 381/1.  

5)  Pani Maria Zielinska –Lűbke zwróciła się z prośbą o ponowne rozpatrzenie wniosku 
kupna przez gminę działki nr 127. Nie jest dokończona sprawa spadkowa. Działka ma 
kilku właścicieli. Gmina ma szanse na uzyskanie zasiedzenia.  
- Radni nie wyrazili zgody na kupno działki.   

  
Przewodnicząca obrad: Chciałbym zaapelować byśmy pisali do Marszałka częściej w 
sprawie dróg wojewódzkich, bo ich stan w szczególności drogi nr 607 jest bardzo zły. Ponadto 
wydaje mi się, że Policja powinna reagować na ciężki sprzęt, który jeździ tą droga, bo to w 
bardzo dużym stopniu wpływa na jej stan.  
 
Pan Sławomir Słupczyński: Marszałek chce i tak w przyszłości przekazać drogi wojewódzkie 
gminom i powiatom.  Urząd Marszałkowski przygotowuje strategię rozwoju województwa 
pomorskiego. Postanowiono stworzyć osiem obszarów funkcjonalnych na terenie naszego 
województwa. Te obszary, są to miasta i otoczenia miast, które mają  promować i rozwijać  
województwo pomorskie. Tak  się nieszczęśliwie złożyło dla gminy Ryjewo, że nie została ona 
ujęta do  obszaru obejmującego powiat kwidzyński. Zarówno gmina Ryjewo jak i Prabuty 
zostały pominięte w powiecie kwidzyńskim natomiast w powiecie sztumskim jedynie miasto i 
gmina Sztum zostały wpisane do obszaru malborskiego  a pozostałe gminy zostały wyłączone. 
Burmistrzowie  i Wójtowie gmin wykluczonych wystosowali apel do Marszałka by jednak 
sprawę tą przemyślał, bo jest to dla nas bardzo krzywdzące. Kwidzyn jak najbardziej jest za 
tym by przyłączyć do swojego obszarów zarówno Ryjewo jak i Prabyty. Jest propozycja by 
również rady gmin wystosowały taki apel i z tego co wiemy, to kilka rad już apel taki 
podpisało. 
 
Przewodniczący Rady: My również zgadzamy się z tym postulatem i na najbliższej sesji 
podpiszemy się pod nim wszyscy. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca obrad podziękowała wszystkim za 
udział w spotkaniu i zamknęła posiedzenie.  
 
 
Na tym protokół zakończono. 
  

Przewodniczący Komisji 
Barbara Wolak 
Andrzej Barcik 
Jerzy Paradowski 

 


